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ســرویس سیاسی-  ســید محمد 
غرضی در پاســخ به اینکــه به کدام طیف 
از منتخبان مجلــس یازدهم از نظر فکری 
نزدیک اســت، اظهار کرد: بــا همه آنها از 
نظر فکری، نسلی، راه و روش فاصله دارم، 
مثلا با مصطفی میرسلیم که به تشکیلات و 
تحــزب اعتقاد دارد فاصله فکری دارم. من 
انسانی عادی هستم و به عضویت احزاب و 

گروه های سیاسی اعتقادی ندارم.
فقــط در مجلــس اول و دوم 

شورای اسلامی، مردم نقش داشتند
غرضی در ادامه سخنان خود گریزی 
به تاریخ پارلمانــی در ایران زد و گفت: دو 
مجلس اول مشــروطه قابل دفاع هســتند 
ولی مجالس بعد از آن کارآمد نبودند چون 
احزاب و گروه هــا نقش آفرینی کردند، به 
جای اینکه رای مردم را در مصوبات دخالت 
دهند از تصمیمات احزاب بالاســری خود 
پیروی می کردند به همین دلیل مشــروطه 
گرفتار مجالس ناکارآمد شد. نماینده پیشین 
مجلس شورای اسلامی افزود: مجلس اول 
و دوم بعد از پیروزی انقلاب اسلامی هم به 
دلیل اینکه مردم نقش مســتقیم در انتخاب 
نمایندگان داشــتند خیلی خوب بود اما از 
مجلس ســوم به بعد که گروه ها و احزاب 
میدان دار شــدند، هر دوره دســت چپ یا 
راســت بود. مجلس هم به جای اینکه نیاز 
کشــور، جامعه و انقلاب را دنبال کنند نیاز 
دولت ها را در دستور کار قرار دادند و ابزاری 
در اختیار آنها شــدند. وی گفت: ما سه قوه 
مستقل در قانون اساسی تعریف کردیم که 
در مشروطه به این شکل نبود. حضرت امام 
)ره( فرمودنــد که  »مجلــس در راس امور 
است«، ولی بیشتر مجالس  ما در راس امور 
قرار نگرفتند و انعکاس دهنده نیازهای مردم 

نبودند.
مجلس یازدهم پشــتوانه قوی 

مردمی ندارد
غرضی افــزود: مجلــس یازدهم با 
حداقل آرا و مشارکت شکل گرفته و از نظر 
من پشــتوانه قوی مردمی ندارد و بیشتر از 
حمایت های حزبــی و گروهی برخوردار 

اســت، بنابراین چشمم آب نمی خورد که 
این مجلس موفق باشــد. وی خاطرنشان 
کــرد: امیدی به مجلس ندارم بلکه امید من 
به قاعده جامعه و مردم انقلابی و تحمل آنها 
اســت. خواسته های مردم با این مجالس و 
دولتها محقق نمی شود اگرچه این اختلاف 
نظر وجود دارد کــه آیا اراده مردم از طریق 

انتخابات حاکم می شود یا خیر!
عضو کابینه دولت سازندگی یادآور 
شد: در میدان انقلاب خبرنگاری پرسید که 
انقلاب به اهدافش رسیده است؟ که گفتم 
انقــلاب به اهدافش رســیده و از آن عبور 
کرده است. گفتم سال ۵۷ کشور ۳۶ میلیون 
جمعیت داشــت، ۶ میلیون از حضرت امام 
)ره( و انقلاب اســتقبال کردند، یعنی یک 
ششــم جمعیت ایران. بعد از چهل ســال 
بیــش از ۲۵ میلیون نفر برای بزرگداشــت 
و تشییع پیکر شهید سپهبد قاسم سلیمانی 
وارد خیابان های ایران شدند، یعنی یک سوم 
جمعیت ایران پیکر این شــهید بزرگوار را 
مشایعت کردند. بنابراین حمایت از انقلاب 
بعد از چهل ســال دو برابر شده است. وی 
یــادآور شــد: از نظر برخی هــا انقلاب به 
اهدافش نرسیده است چون برای آنها مشت 
نمونه خروار نیست. کارهای اجرایی، تقنینی 
و قضایی رایج، با انقلاب تفاوت هایی دارد 
و هــر کدام کار خود را می کنند. کار انقلاب 
امتیازطلبی نیست به همین دلیل عامه مردم 

پای انقلاب ایستاده اند.
به عنوان سرباز انقلاب، بلندگو 

و تریبونی ندارم
غرضی با تاکید بر تقدم حقوق عامه بر 
حقوق خاصه در فقه اسلامی، تصریح کرد: 
همه مجالس و دولت ها براساس محافظت 
و مطالبه حقــوق خاصه عمــل کرده اند. 
فاصلــه انقلاب با جمهوری اســلامی در 
عملکرد دولت های آن است. یعنی هر اقدام 
جمهوری اسلامی را نمی توان جزو کارنامه 
انقلاب نوشت. دستگاه های تقنینی و اجرایی 
دســت پرورده احزاب و گروه ها هستند و 
هیچ اعتباری در کشور ندارند، در حالی که 
انقلاب هنوز اعتبار دارد. وزیر پیشین نفت 

ادامــه داد: من بلندگو و تریبون ندارم و یک 
سرباز انقلاب هستم، برای مباحث ذکر شده 
مصادیق دارم. نماینده ای که به دنبال امتیاز 
اقتصادی است و وضع مالی او نسبت به قبل 
از دوره نمایندگی چند هزار برابر می شود، 
نه نماینده مردم و نه در مسیر انقلاب است. 
حقوق های نجومی در ســطح کشور نیز به 
همین شــکل اســت.وی درباره منتخبان 
مجلــس یازدهم اظهار کرد: اســم انقلابی 
گذاشــتن روی جمعیت، گــروه، حزب و 
ائتلاف انتخاباتی به معنی انقلابی بودن آنها 
نیست، مردم باید به انقلابی بودن آنها صحه 
گذارنــد و آن هم چشــمم آب نمی خورد 
عملکردی در جهــت رضایت مردم در ۴ 

سال بعدی داشته باشند.
معتقد به انحلال ارتش بودم

این مبارز پیش از انقلاب اســلامی با 
بیان اینکه از همان روزهای ابتدایی انقلاب 
معتقد بودم ارتش باید منحل شــود، افزود: 
نظــرم این بــود که انقلاب دســتگاهی را 
ایجاد کند که مطابق الگوی غربی و شــرقی 
نباشــد. ۲۹ اردیبهشت ۵۸ به اتفاق مرضیه 
دبــاغ خدمت حضرت امــام خمینی )ره( 
رســیدم، عرض کردم با وجود این ارتش، 
کودتا انقلاب را تهدید می کند، فرمودند پس 
چه کنیم؟ عرض کردم باید ســپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی تاســیس شود. حضرت 
امــام )ره( فورا به شــورای انقلاب نامه ای 
نوشــتند و دستور تشکیل سپاه پاسداران را 
صادر کردند. غرضی ۷۹ ساله که در سالهای 
نخستین پیروزی انقلاب اسلامی به عنوان 
اســتاندار خوزستان به خدمت مشغول بود 
در ادامه سخنانش به خاطره ای اشاره کرد و 
گفت: سال ۵۸ اتفاقی افتاد و همه از رفتن به 
خوزستان سر باز می زدند. دفتر حضرت امام 
)ره( بودم، مرحوم اکبر هاشمی رفسنجانی 
به امام )ره( گفت که کســی حاضر نیست 
اســتانداری خوزستان را بپذیرد، به غرضی 
بفرمایید به خوزستان برود که به امر حضرت 
امام )ره( به خوزستان رفتم. غرضی افزود: 
به محض اینکه اســتاندار خوزستان شدم 
تمام فرقه های مختلف سیاسی و اقتصادی 
آن دوره از دور خارج شــدند، بعد که وزیر 
نفت شدم، کارها راه افتاد، به طوری که ۱۲۰ 
میلیارد دلار در طول چهار ســال مدیریت 
من وارد کشور شد، در حالی که تا قبل از آن 
کمتر از ۴ میلیارد دلار آورده داشــته اند.وی 
ادامه داد: زمانی که در وزارت پســت، تلفن 
و تلگراف بودم، قیمت یک خط تلفن با ۲۰ 
دســتگاه پیکان برابری می کرد در حالی که 
امروز تلفن در دسترس ترین ابزار زندگی با 

کمترین قیمت است.  
با کوچک شدن حوزه انتخابیه، 

تخلفات نمایندگان کمتر می شود

غرضی در ادامه با طرح پیشــنهادی 
برای انتخاب نمایندگان مجلس شــورای 
اســلامی، گفــت: باید هر شــهر به تعداد 
نمایندگانــی که دارد حوزه بندی شــود و 
هر نماینده در بخشــی از شهر، خود را در 
معــرض رای مردم قرار دهــد مثلا تهران 
برحسب شمار نمایندگانش به ۳۰ قسمت 
تقســیم کنند و هــر رای دهنده فقط به یک 
داوطلــب رای دهد. با این کار رای دهنده و 
رای گیرنده به خوبی نسبت به هم شناخت 
داشته و وکیلی که به مجلس می رود نسبت 
به موکل خود احساس دیِن می کند.نماینده 
پیشین مجلس شورای اسلامی یادآور شد: 
نمایندگانی که در این نوع تقســیم بندی ها 
انتخاب می شوند در واقع نماینده همه مردم 
محسوب می شوند فقط سازوکار انتخاب 
آنهــا تغییــر می کند. در ایــن حالت نقش 
مستقیم مردم در انتخاب نامزدها اثرگذاری 
گروه ها و دســته جات سیاسی را کم رنگ 
می کنــد. غرضی ادامــه داد: به این ترتیب 
مجلســی شکل می گیرد که بدون واسطه با 
مردم در ارتباط است. در حالی که نمایندگان 
مجالسی که از مشروطه تاکنون شکل گرفته 
است )جز مجالس ابتدای انقلاب اسلامی(، 
نمایندگان احــزاب و دولت ها بوده اند.وی 
با اشــاره به اینکه هر چه حــوزه انتخابیه 
کوچکتر باشــد تخلفات نماینده هم کمتر 
می شــود، خاطرنشــان کرد: به این ترتیب 
مردم برای انتخــاب وکلای خود به نوعی 
در چارچوب های مهندسی شده اجتماعی، 
منظــم و ســازمان یافته اقدام بــه انتخاب 
می کنند و اگــر نماینده ای مرتکب تخلف 
شــد، با توجه به شناختی که از وضع مالی 
او داشــته اند باردیگر به او اعتماد نمی کنند. 
نماینده نخســتین دوره مجلس شــورای 
اســلامی اضافه کرد: با این شیوه مجلسی 
شکل می گیرد که در آن احقاق حقوق ملی 
بر احقاق حقوق سیاسی و تشکیلاتی تقدم 
پیــدا می کند و این نماینده به »موکل مردم« 
و نه نماینده احزاب، گروه های سیاســی و 
جناح ها تبدیل می شــود.غرضی ریشــه و 
منشــاء رانت خواری را سیاسی-اقتصادی 
ارزیابــی کرد و گفت: بــرای مقابله با انواع 
رانت خواری، در اقتصاد قیمت ها باید یک 
نرخ باشــد و در بخش سیاسی حقوق عامه 
باید بر حقــوق خاصه ترجیح پیدا کند، در 
این حالت است که تولید به نتیجه می رسد.

نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه نمایندگان هر شهر، وظیفه نمایندگی 
کشــور را هم ایفا می کند، یادآور شــد: در 
تقســیم بندی که ذکر کردم نیز نمایندگانی 
که از بخش های مختلف شــهرها و مناطق 
انتخاب شده اند همان کارکرد ملی را دارند 

ولی به جای لیست به جامعه تکیه دارند.

محمد غرضی:

کشور چهل سال گرفتار چپ و راست است
عضو کابینه دولت سازندگی با بیان اینکه اعتقادی به کار حزبی ندارد، میان مجلس مردمی با حزبی تفاوت قائل شد و گفت: زمانی  شهید بهشتی اصرار کرد عضو 
حزب جمهوری اسلامی شوم، گفتم »از حزب جز موریانه بالا نمی رود«، بعد شاهد بودیم این حزب پایه گذار چپ و راستی شد که چهل سال کشور را گرفتار کرد. 

در حال بحرانی شدن
 رئیس بیمارســتان رازی اهواز با بیان اینکه کرونا به شــدت در حال رخنه کردن در 
خوزستان است، گفت: اگر در اورژانس ۱۰۰ مراجعه کننده داشته باشیم، باید نیمی از آنها 
بستری شوند؛ یعنی وضع به قدری خراب است که از هر دو مراجعه کننده به بیمارستان 
رازی باید یک نفر بســتری شود. دکتر فرهنگ کره بندی با اشاره به آخرین وضعیت ارائه 
خدمات به بیماران مبتلا به کرونا در بیمارســتان رازی اهواز به عنوان اولین مرکز درمانی 
ویژه این بیماران در خوزستان اظهار کرد: متخصصان عفونی، داخلی و طب اورژانس در 
اورژانس بیمارستان رازی اهواز مستقر هستند و اکنون نیز ۵۰ بیمار در حال بستری شدن 
در بیمارستان هستند. وی افزود: این بیماری، آلودگی شدیدی ایجاد کرده است. پیش از 
این، تا این حد مراجعه کننده نداشتیم اما چند روزی است که مراجعات زیادی داریم. اوضاع 
خوزستان در حال بحرانی شدن است و این مساله شایسته مردم خوزستان نیست. کره بندی 
بیان کرد: از نظر امکانات آمادگی کاملی داریم و اکنون بخش های ICU با تمام تجهیزات 
و نیروها با تمام قدرت در حال کار کردن هستند اما وضعیت در حال بحرانی شدن است.

اخبار ویژه ...
روح الله حسینیان:

 اصلاح طلبان هیچ شانسی در انتخابات 
ریاست جمهوری ندارند

وزیر کشور: 

همکاری و تعامل نیاز امروز کشور است

سرویس سیاسی- روح الله حسینیان گفت: باتوجه به اینکه آقای رئیسی ریاست قوه قضائیه که 
یکی از ارکان اصلی نظام محسوب شود را بر عهده دارند، علی القاعده نباید نامزد ریاست جمهوری 
شوند و من بعید می دانم خود ایشان بخواهد در انتخابات ریاست جمهوری شرکت کنند.اصولگرایان 
توانستند در انتخابات مجلس یازدهم توفیق کم نظیری به دست آوردند؛ به نحوی که اکثریت قاطع 
مجلس در اختیار آنهاســت. اصولگرایان در شــرایطی که سرمایه اجتماعی اصلاح طلبان به دلیل 
ناکارآمدی آنها در مجلس دهم و انتقادهای گســترده ای که به دولت حسن روحانی وارد می شود، 
امید دارند تا بتوانند در انتخابات ســال۱۴۰۰ هم پیروز باشــند. شاهد مثال چنین موضوعی مطرح 
شــدن نام برخی شخصیت های شاخص جریان اصولگرا برای انتخابات سال آینده است؛ افرادی 
چون سعید جلیلی، مهرداد بذرپاش، پرویز فتاح، علیرضا زاکانی، عزت الله ضرغامی، علی نیکزاد 
یا حتی شخصیت هایی مانند محمدباقر قالیباف و سید ابراهیم رئیسی. روح الله حسینیان در تحلیل 
شرایط اصولگرایان برای انتخابات ریاست جمهوری سال۱۴۰۰ گفت: »اصولگرایان تجربه خوبی در 
انتخابات مجلس به دست آوردند و باتوجه به نامدیدی مردم از اصلاح طلبان و عملکرد ضعیف دولت 
و نمایندگان اصلاح طلب در مجلس دهم توانستند اکثریت قاطع آراء مردم در اختیار بگیرند. از سوی 
دیگر دریافتند که اتحادشان چه قدر موثر بود و طبیعتا با درنظر داشتن همه این تجربیات باید بکوشند 
که در انتخابات ریاست جمهوری سال آینده هم چنین اتحادی را با یکدیگر داشته باشند«. او در پاسخ 
به این پرسش که آیا اصولگرایان با نامزدهای متعددی در انتخابات۱۴۰۰ وارد می شود، اظهار کرد: 
»تصور نمی کنم اصولگرایان با نامزدهای زیادی به انتخابات ریاست جمهوری وارد شوند و اگر هم 
چند نامزد از سوی اصولگرایان وجود داشته باشد، رقابت در دور دوم میان خود اصولگرایان خواهد 
بود و در آخر یک اصولگرا رئیس جمهور خواهد شد«. حسینیان در پاسخ به پرسشی دیگر مبنی بر 
اینکه آیا این احتمال وجود دارد که آیت الله سید ابراهیم رئیسی برای بار دیگر نامزد ریاست جمهوری 
شود، گفت: »تحلیل خاصی درباره این موضوع ندارم اما باتوجه به اینکه ایشان ریاست قوه قضائیه که 
یکی از ارکان اصلی نظام محسوب شود را بر عهده دارند؛ علی القاعده نباید نامزد ریاست جمهوری 
شوند و من بعید می دانم خود ایشان بخواهد در انتخابات ریاست جمهوری شرکت کنند«. این فعال 
سیاسی اصولگرا درباره احتمال نامزدی محمدباقر قالیباف در انتخابات سال آینده تصریح کرد: »اینکه 
فردی به مجلس برود و سپس نامزد ریاست جمهوری شود، موضوع قبیحی نیست؛ کمااینکه در 
گذشته هم دیده ایم که آقای هاشمی از مجلس برای ریاست جمهوری نامزد شد؛ بنابراین اگر آقای 
قالیباف هم نامزد ریاســت جمهوری شــود اتفاق عجیبی رخ نداده است. از سوی دیگر به هر حال 
آقای قالیباف فردی عملگراست و تجربه کار جدی و مستمر در حوزه عمران و آبادانی شهر تهران 
داشته است و می توانیم او را نمونه و الگوی خوبی برای کار اجرایی بدانیم«. او همچنین درخصوص 
اختلاف نظرهایی که در میان اصولگرایان وجود دارد، ادامه داد: »اختلاف میان اصولگرایان طبیعی است 
و اختلاف نظر اقتضای فعالیت سیاسی است. مهم این است که اصولگرایان در اصول اصلی با یکدیگر 
اختلاف نظری ندارند اما به هر حال عده ای از آنها عملگرا، عده ای آرمان گرا و عده ای مکتبی هستند یا 
برخی تصور می کنند که با حل شدن مشکلات اقتصادی عموم مشکلات کشور حل می شود و برخی 
دیگر طور دیگری می اندیشند. مهم این است که همه این نظرات با مبانی فکری انقلاب اسلامی پیش 
برود و همه در چاچوب نظام اسلامی باشد وگرنه اختلاف در روش ها به هیچ وجه ناپسند نیست و 
اتفاقا اگر همه این اختلاف ها با اصول انقلابی پیش برود زمینه موفقیت را ایجاد می کند. از سوی دیگر 
تردیدی نیست که اصولگرایان با همه اینها در شرایط بحرانی به وحدت سراسری هم می رسند«. 
روح الله حسینیان در پایان در ارزیابی شرایط انتخاباتی اصلاح طلبان هم گفت: »مردم یک طرف قضیه 
ایستاده اند و اصلاح طلبان هم آن طرف. قطعا اصلاح طلبان در انتخابات شرکت می کنند و با یکدیگر به 
اتحادهایی هم می رسند اما مهم تر کنش انتخاباتی آنها رأی مردم است که در سبد آنها نیست زیرا اعتماد 
مردم به اصلاح طلبان زایل شده است. مردم می پرسند که از سال۹۲ تا کنون به کدام یک از شعارها 
جامه عمل پوشانده اید؟ آیا قول های رئیس جمهور محقق شده است؟ وقتی دربرابر این پرسش های 
به حق هیچ پاسخی وجود ندارد، مردم هم به اصلاح طلبان اعتماد نمی کنند و به آنها رأی نمی دهند. در 

مجموع بعید می دانم اصلاح طلبان در انتخابات ریاست جمهوری سال۱۴۰۰ شانسی داشته باشند«.

سرویس سیاسی- وزیر کشور در همایش 
استانداران سراسر کشور تاکید کرد: کشور امروز در 
شرایط ویژه ای قرار دارد و باید همکاری و تعامل را 
مبنای رفتارها و سیاستگذاری ها قرار دهیم تا بتوانیم 

باری از روی دوش مردم برداریم. 
»عبدالرضا رحمانی فضلی«در پایان همایش 
دو روزه استانداران در وزارت کشور گفت: وزارت 
کشور به عنوان یک وزارتخانه حاکمیتی، مسوولیتی 
فراتر از تکالیف اصلی اش دارد و باید با هماهنگی 
با ســایر نهادهای حاکمیتی در کشــور و اولویت 
قرار دادن رضایت مردم که بیشــتر در بعد نیازهای 

معیشتی مطرح است، منشا تحول و آبادانی در کشور باشیم.وی با قدردانی از تلاش استانداران 
در اجرای برنامه های دولت و رســیدگی به مســایل و مشکلات مردم به نقش مؤثر آنان در 
اجرای تصمیمات گفت: وزارت کشور همراه با نهادهای تابعه، مسوول اجرای سیاستگذاری 
های کلان کشوری است و این استانداران هستند که در جای جای کشور، نقش هماهنگی 
و اجرای تصمیمات قوا را برعهده دارند.وزیر کشــور با اشــاره به اقدامات اســتانداران در 
ســال گذشــته گفت: با وجود آنکه شرایط بسیار سختی بود و از نظر فضای کلی در تحریم 
قرار داشتیم و دچار مشکلات جدی بودیم اما با مجموعه اقداماتی که در سال ۹۸ داشتیم، 
استانداران و فرمانداران برای رفع مشکلات تلاش کردند.رییس شورای امنیت کشور در این 
زمینه به مساله افزایش قیمت بنزین و حوادث بعدی در آبان سال گذشته اشاره کرد و گفت: 
بحث تغییر قیمت بنزین، یک رویداد بزرگ بود. همه مراحل تصمیم سازی و تصمیم گیری 
در باره این موضوع در حوزه نظام و حاکمیت اتفاق افتاد و اجرای همه ابعاد آن نیز با نظارت 
کامل در سلسله مراتب نظام و حاکمیت، انجام شد.در این موضوع، دستگاه های مختلف در 
چارچوب وظایف و مسوولیت هایی که داشتند، وظیفه خود را خوب انجام دادند، ولی با 
این وجود، آنچه رخ داد، برای همه ما حادثه غم انگیزی بود از این جهت که دشمنان از آن 
سوءاســتفاده کردند و با تحریکاتی که انجام شد، اتفاقاتی افتاد که خواست هیچ کس نبود.

رحمانی فضلی در ادامه به روند اجرای تصمیمات در کشور اشاره کرد و گفت: هر تصمیمی 
که در دولت، مجلس یا قوه قضاییه برای اجرا در مناطق مختلف کشور گرفته می شود، اجرای 
آن بر عهده استانداران است و آنها نقش اجرایی، هماهنگی، همکاری و هم افزایی تلاشها را 
بر دوش دارند.رحمانی فضلی در ادامه صحبت هایش به نقش ویژه استانداران در مدیریت 
بیماری کرونا اشاره کرد و گفت: استانداران دوشادوش وزارت بهداشت، بیشترین نقش را 
در مدیریت این بیماری داشــته اند به گونه ای که اگر آنها در کنار روســای علوم پزشکی و 
کارکنان درمانی قرار نمی گرفتند، کارها بخوبی پیش نمی رفت.رییس ستاد اطلاع رسانی و 
تبلیغات اقتصادی کشور در بخش دیگری از سخنانش به روند صعودی بورس در ماه های 
اخیر اشاره کرد و خواستار توجه جامع و پیشگیرانه به ابعاد مختلف این عرصه شد.رحمانی 
فضلی افزود: در آینده ۵۰ میلیون سهام عدالت می تواند وارد بورس شود. باید در این اوضاع 
و احوال مراقب واسطه گری و دلالی باشیم و اجازه ندهیم این سهام در استان ها تحت تاثیر 
جریان های واسطه گری قرار گیرد و از مسیر خود منحرف شود.طرح ملی مسکن از دیگر 
موضوعاتی بود که وزیر کشور به آن اشاره کرد. طرح مسکن ملی از دغدغه های مهم رییس 
جمهوری است و همواره بر حسن اجرای این طرح تاکید دارند. از این جهت حوزه عمرانی 
وزارت کشور با همکاری استانداران باید با تهیه گزارش و مستندات لازم، در کنار وزارت 
راه و شهرســازی، زمینه اجرای دقیق این طرح و رفع اشکالات احتمالی و پیشگیری های 
لازم در این خصوص را فراهم کند.وزیر کشور در ادامه صحبت هایش به تشکیل کارگروه 
ســرمایه گذاری و تولید در کشــور اشاره کرد و گفت: ما پیشنهاد داده ایم اورژانس سرمایه 
گذاری در قالب کارگروه های تولید در سراسر کشور تشکیل شود تا هر استانی مشکلی در 
زمینه تولید و سرمایه گذاری داشت، موضوع به سرعت به این کارگروه ارجاع و حل شود. 

ابراهیم فیاض تحلیلگر مسائل سیاسی و اجتماعی:

جلیلی برای ۱۴۰۰ نمی آید، 
احمدی نژاد تمام شد 

ســرویس سیاسی- تحلیلگر مســائل سیاسی و 
اجتماعی گفت: آقای قالیباف چند بار کاندیدای ریاســت 
جمهوری شد اما رأی نیاورد، او دیگر باید در مجلس بماند. 
یعنی مثل علی لاریجانی خودش را در مجلس تعریف کند 
و وقتی هم از مجلس رفت بنشــیند و خاطره بنویسد.هر 
چقدر اصولگرایان در ارائه لیســت انتخاباتی واحد موفق 
بودند اما در ۲ هفته مانده به آغاز رسمی دوره یازدهم هنوز 
نتوانستند بر سر گزینه ریاست مجلس توافق کنند. ابراهیم 
فیاض معتقد است: اصولگرایان در دوره یازدهم به شدت 
اختلاف خواهند داشــت چون هیچ استراتژی برای اداره 

پارلمان ندارند. مشروح این گفتگو را در ادامه بخوانید.
تعدد مدعیان ریاست مجلس، یعنی اصولگرایی مُرد

هم اکنون 8 شخصیت اصولگرا مدعی کسب کرسی ریاست مجلس هستند، این مسئله 
از چه واقعیتی حکایت می کند؟ جالب اینجاست که همه هستند و حاضر نیستند کنار بروند. 
این اتفاق یعنی اصولگرایی مرده است. اگر اصولگرایی زنده بود قاعدتا نباید چنین حالتی رخ می 
داد. اساسا نحوه راهیابی هیچ کدام آنها به مجلس ربطی به میزان پایبندی شان به عقاید اصولگرایی 
نداشــت. اصلاح طلبان چون در مجلس دهم و دولت روحانی شکست خوردند، یک خلایی 
ایجاد شد و حالا اینها رأی آوردند وگرنه حرف جدی نداشتند. قبلا اصولگرایان و اصلاح طلبان 

استراتژی کلان داشتند اما در منتخبان مجلس یازدهم استراتژی نمی بینم.
مجلس آینده اســتراتژی ندارد و هر روز در آن جنگ اســت/ با مجلس آقاها 

روبه رو هستیم
اما منتخابان مجلس یازدهم با این شعار به مجلس راه یافتند که می خواهند با کار انقلابی 
مشکلات کشور را حل کنند، یعنی هیچ استراتژی پشت این شعار نیست؟ من این شعار آنها را 
باور ندارم. در واقع منتخبان مجلس یازدهم با گرایش های پراکنده سیاسی هستند که تنها ضدیت 
با دولت روحانی حلقه مشترک آنها است. معتقدم قطعا اختلافات با آغاز مجلس آینده تازه شروع 
می شود و یک مجلس به شدت متکثر به لحاظ سلیقه خواهیم داشت که همه آقا هستند و هر روز 
در آن به جنگ به جنگ است چون باهنری نیست که بگوید نمایندگان جریان اصولگرا همگی این 
طوری رأی دهید، هر کسی حرفی می زند و ادعایی دارد، در این وضعیت دولت خسته و وارفته 
روحانی هم خیلی راحت نمی تواند نفس بکشد و چاره ای ندارد که جلوی مجلس لنگ بیاندازد.

بذرپاش و ستاری قطب های انتخابات 1400هستند
با این وضعیتی که برای مجلس یازدهم پیش بینی کردید چه ارزیابی برای انتخابات 
ریاســت جمهوری دارید، با توجه به اینکه شــخصیت های اصلاح طلب اقبالی نخواهند 
داشت؟ سورنا ستاری اقبال دارد، او این همه کار انجام داد و رهبر انقلاب به او گفت »هر کاری از 
دستم بر بیاید برای شما انجام می دهم«. به نظرم رقابت در انتخابات ۱۴۰۰ بین بذرپاش و ستاری 

است چون معتقدم تکنوکراسی بومی در انتخابات ریاست جمهوری آینده پیروزی می شود.
چقدر برای آقای قالیباف شانس قائل هستید؟ آقای قالیباف چند بار کاندیدای ریاست 
جمهوری شد اما رأی نیاورد، او دیگر باید در مجلس بماند. یعنی مثل علی لاریجانی خودش را در 
مجلس تعریف کند و وقتی هم از مجلس رفت بنشیند و خاطره بنویسد. علی لاریجانی و قالیباف 
عضو هیأت علمی دانشگاه تهران هستند و تنها جایی که در این سال ها حضور نداشتند دانشگاه 

تهران بود. آنها باید بعد خروج از مجلس به دانشگاه بروند نیرو برای آینده کشور تربیت کنند.
نامزدی رئیسی برای ریاست جمهوری خیلی عجیب و غریب می شود

به نظر شما آقای رئیسی برای انتخابات ریاست جمهوری 1400 کاندیدا می شود؟ آقای 
رئیسی تازه کارش را در قوه قضائیه شروع کرده است، اگر بیاید خیلی عجیب و غریب خواهد 
شد چون کارش را در آستان قدس هم تازه شروع کرده بود که شد رئیس قوه قضائیه. حالا اگر 
بخواهد در کمتر از ۲ ســال نامزد ریاست جمهوری ۱۴۰۰ شود حالت خوبی نزد افکارعمومی 

نخواهد داشت و بیشتر شکست می خورد.
آقای نیکزاد و مخبر درفولی چقدر برای انتخابات ریاســت جمهوری 1400 شانس 
دارند؟ نیکزاد در حد همان وزیر اســت تازه اگر وزیر بشــود. مخبر دزفولی ۱۴ سال در انقلاب 

فرهنگی چه کرد که حالا می خواهد در ریاست جمهوری انجام دهد.
آقای زاکانی چه طور؟ او در همان سرجایش در مجلس بماند خوب است.

زاکانی هرگز نمی تواند رئیس جمهور شود
یعنی نمی تواند از بهارستان برود پاستور بنشیند؟ نه، هرگز.

شانس آقای فتاح را چه طور ارزیابی می کنید؟ او که در تلویزیون به مجری پرید. کسی که 
اینقدر زود عصبانی می شود می تواند رئیس جمهور شود. او همان رئیس بنیاد مستضعفان بماند 
کافی اش است. اگر راست می گوید می تواند از بنیاد مستضعفان یک کارتل جهانی درست کند.

موقعیت آقای احمدی نژاد را برای ریاست جمهوری چه طور می بینید؟ احمدی نژاد 
رفت و تمام شد. الان نسل جدید می خواهیم.

آقای جلیلی نامزد انتخابات ریاست جمهوری می شود؟ جلیلی هرگز دیگر برای ریاست 
جمهوری نخواهد آمد. او همین الان یک رئیس جمهور در حاشــیه است. هر وقت مصاحبه و 
سخنرانی می کند خبرش می پیچد، خارجی ها روی این افراد حساب می کنند. ما چنین افرادی 
را می خواهیم. معتقدم علی لاریجانی از این به بعد باید یک حالت فراساختاری برای خود ایجاد 

کند و با ایده هایش مجلس و دولت را تحت تأثیر قرار دهد.

برخورد کنید

شرایط حکم کرد 

دستور روحانی برای دانش آموزان

شانس قالیباف 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با صدور دستور ویژه به رئیس سازمان حمایت مصرف 
کنندگان و تولیدکنندگان، از مسئولان این سازمان خواست تا با توجه به وجود برخی قیمت 
های غیر متعارف و فاصله دار نسبت به قیمت واقعی خودرو در بازار آزاد نسبت به قیمت 
کارخانه، با همه متخلفان این موضوع با جدیت تمام و قاطعانه برخورد نمایند و مراتب را 
مستمراً به مردم اطلاع رسانی کنند. رضا رحمانی در این راستا تاکید کرده است؛ به منظور 
حمایت از حقوق مصرف کنندگان و ضرورت حساسیت موضوع از حیث وجود جریان 
سود جوی فرصت طلب پشت پرده، نسبت به پیگیری جدی و برخورد با قیمت سازی های 
کاذب، در اســرع وقت با اتخاذ تصمیمات و اقدامات متناســب، با همکاری و هماهنگی 
کامل با سایر دستگاه های نظارتی و امنیتی موارد بررسی و نتایج بدست آمده جهت افزایش 
احساس امنیت مصرف کنندگان واقعی و در راستای حفظ حقوق حقه شهروندی آحاد 

مردم، موارد را به اینجانب گزارش کنید. 

رامبد جوان به ارائه توضیحاتی درباره ماجرای سفرش به کانادا و حواشی مربوط به آن 
پرداخت و در یک گفتگوی اینترنتی با ارائه توضیحاتی در خصوص موضوعات مختلف از 
جمله سرنوشت برنامه »خندوانه« و حواشی سفرش به خارج از کشور، تأکید کرد تصمیمی 
برای ترک ایران ندارد. وی که در ارتباط زنده اینترنتی مهمان برنامه »باغ رمضان« بود در ابتدا 
گفت: »واقعیت این است که علیه یک سری از عملکردها جوهایی ساخته می شود. مثلا 
برنامه هایی ساخته می شود و جذابیت و محبوبیت ایجاد می کند. هر قدمی که قرار باشد با 
خودش موفقیت و جلب توجه و حمایتی از جانب مخاطب داشته باشد، اشکالاتی را به 
وجود می آورد از حسادت بگیرید تا موارد کاری. مجموعه این ها جریان هایی می شود که 
آدم ها را به حاشــیه و گوشــه هل بدهد. همیشه بوده، از قبل تر هم بوده است. حتی قبل تر 
از اینکه این سفر کانادا را برویم. این جوسازی ها کاملا هدایت شده بود. مدیران تلویزیون 
اتفاقاً بی خبر نبودند و ماجرای سفر ما را می دانستند. شرایطی که حکم می کرد ما برویم و 

فرزندمان را در کانادا به دنیا بیاوریم یک چیز خودخواسته و خانوادگی بود.«

رئیس جمهور با تاکید بر آموزش دانش آموزان از طریق مجازی به وزیر دســتور داد 
مکانیزم ها رفع اشکال حضوری در مدارس توسط معلمان را فراهم کند. رییس جمهوری در 
جلسه روسای کمیته های تخصصی ستاد ملی مبارزه با کرونا گفت: لزوم توجه ویژه به آموزش 
و یادگیری دانش آموزان از طریق روش های مجازی را مورد تاکید قرار داد و به وزیر آموزش و 
پرورش دستور داد سازوکارهای لازم ایجاد شود تا دانش آموزان بتوانند اشکالات درسی خود 
را توسط معلمان به صورت حضوری رفع کنند. وی گفت: ضروری است ارزیابی دقیقی از 
روش های متنوع آموزشی و مجموعه تلاش هایی که از اسفندماه سال گذشته تاکنون توسط 

معلمان و دانش آموزان در زمینه آموزش انجام شده است، به عمل آید.

غفوری فــرد، عضو جبهه پیــروان خط امام و رهبری و نماینده ادوار مجلس درباره 
تعدد نامزدهای کرسی ریاست مجلس یازدهم ابراز امیدواری کرد که کاندیداهای ریاست 
مجلس، درباره سایر جایگاه های مجلس به توافق برسند تا رئیس مجلس یازدهم با رای و 
اقتدار بیشتری کار خود را آغاز کند. او همچنین گفت: به نظر می رسد شرایط فعلی آقای 
قالیباف برای کســب کرسی ریاست بهتر از بقیه است، چون از قبل تمهیداتی دراین باره 
اندیشیده است و با بسیاری از نمایندگان و منتخبان دیدار،رایزنی و هماهنگی هایی داشته 
است. البته به این منظور سفرهایی هم به برخی استان ها داشته است. بنابراین به نظرم اگر 
آقای میرسلیم برای ریاست مجلس نامزد نشود یا کنار بکشد، شرایط برای آقای قالیباف 

بهتر و راحت تر از سایرین خواهد بود.


